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Abstract (en)
With conical bobbins driven at a specific working speed, the circumferential speed of the bobbin at its two ends differs clearly from the
circumferential speed in the longitudinal centre. These deviations are the greater, the smaller the particular outside diameter D of the bobbin and
the higher the conicity of the bobbin. During piecing, the result of this is an adverse increase in the yarn tension (yarn breaks) or a loosening of the
yarn (uneven winding). By means of the new method and the devices making it possible to carry it out, yarn breaks or an uneven winding pattern
are avoided during the bobbin change and the piecing. In order, during piecing, to eliminate speed differences between the standard speed and
the circumferential speed of the bobbin in the run-on region of the yarn, an actual outside diameter (D, D1, D2) of the bobbin or empty tube is
determined and the driving speed of the bobbin or empty tube is varied in relation to the working speed as a function of the actual outside diameter.
This method and these devices allow the high-speed winding of even sensitive yarns. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei konischen und mit einer bestimmten Arbeitsgeschwindigkeit angetriebenen Spulen weicht die Umfangsgeschwindigkeit der Spule an ihren
beiden Enden deutlich von der Umfangsgeschwindigkeit in der Längsmitte ab. Diese Abweichungen sind um so größer, desto kleiner der
jeweilige Außendurchmesser D der Spule und desto stärker die Konizität der Spule ist. Beim Anspinnen resultiert daraus ein nachteiliger Anstieg
der Fadenspannung (Fadenbrüche) oder ein Lockerwerden des Fadens (ungleichmäßiges Aufwickeln). Mit dem neuen Verfahren sowie den
die Durchführung gestattenden Vorrichtungen sollen beim Spulenwechsel und Anspinnen Fadenbrüche oder ein ungleichmäßiges Wickelbild
vermieden werden. Um beim Anspinnen Geschwindigkeitsunterschiede zwischen der Vorlagegeschwindigkeit und der Umfangsgeschwindigkeit
der Spule im Auflaufbereich des Fadens auszuschalten, wird ein Ist-Außendurchmesser (D, D1, D2) der Spule oder Leerhülse ermittelt und die
Antriebsgeschwindigkeit der Spule bzw. Leerhülse in Abhängigkeit vom Ist-Außendurchmesser gegenüber der Arbeitsgeschwindigkeit verändert.
Dieses Verfahren bzw. diese Vorrichtungen gestatten das Hochgeschwindigkeitsaufwickeln auch empfindlicher Fäden.
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